
Raad 25 april 2018 
 
Inbreng over het coalitieakkoord 

 

Voorzitter 

De bijdrage vanuit GroenLinks over dit coalitieakkoord gaat enerzijds over 

het proces van coalitievorming en anderzijds over onze visie op het voorliggende coalitieakkoord. 

 

Voorzitter we zijn blij met de winst die we behaald hebben, waarmee ons zetelaantal is verdubbeld. 

 

Over het proces van coalitievorming hebben we op de vrijdag na de verkiezingen gepleit voor een 

open proces. Het vertrouwen van de burger in de politiek is volgens ons gebaat bij open en 

transparante coalitievorming. In ons omliggende gemeenten zijn daar goede voorbeelden van 

(Arnhem, Rheden) met een informateur van buiten, open informatieronde, openbaar gesprek over de 

bevindingen van de informatieronde en gezamenlijke afweging van keuze voor vervolgstappen. 

 

Helaas vond dit pleidooi met name bij het CDA geen enkel gehoor en bleek de enige optie voor het 

CDA dat zij het voortouw zou nemen en het hele proces zou bepalen. Aldus geschiedde en de coalitie 

werd door het CDA gesmeed met SP en D66; gepresenteerd als een voldongen feit.  

Wij vinden het gebrek aan een open coalitievorming een gemiste kans, want er is veel in 

achterkamertjes besproken, wat niet had gehoeven. Wat ons betreft is dit niet het beste signaal aan 

de inwoners van Westervoort. 

 

GroenLinks wil graag de inwoners serieus nemen, transparant zijn en iedereen nemen zoals hij/zij is.  

We zijn gewend om met respect voor ieders mening in deze raad te debatteren en naar goede 

argumenten te luisteren.  

Daarom zullen we positief kritisch onze rol in de oppositie spelen, zoals u van ons gewend bent. 

 

Dan nu over het voorliggende coalitieakkoord, dat we afgelopen donderdag onder ogen kregen. 

We hebben het gelezen en geanalyseerd. Het komt bij ons over als ‘oude wijn in nieuwe zakken’, 

waarbij zoveel mogelijk bij het oude blijft. Stilstand is kennelijk de koers. Maar, zoals het spreekwoord 

zegt, stilstand is achteruitgang, en dat is volgens ons niet in het belang van onze gemeente. 

 

Het CDA krijgt van ons een compliment voor het onderhandelingsakkoord, want we zien dat de tekst 

van het akkoord vrijwel letterlijk het CDA-programma volgt, met hier en daar een aanvulling, zoals 

over de hondenbelasting (vanuit het SP-programma).  

Dat brengt ons wel bij de vraag aan D66 en SP welke wezenlijke punten zij in dit akkoord zien als 

herkenbaar voor hun inbreng. We horen dat graag. 

 

Natuurlijk hebben we dit akkoord ook getoetst aan de uitdagingen die er op ons afkomen en aan onze 

eigen visie om na te gaan hoeveel steun we zouden kunnen bieden. 

Wat ons betreft liggen de uitdagingen vooral bij de klimaatdoelstelling en bij de noden van onze 

inwoners die het moeilijk hebben. GroenLinks pleit voor een aanpak die Groener en Socialer is dan in 

de vorige raadsperiode. 

 

Voorzitter, het begin van het akkoord stemde ons wel hoopvol, want in algemene zin worden 

uitdagingen wel benoemd qua duurzaamheid, burgerparticipatie, de invoering van de omgevingswet 

en de sociale agenda, die wij ook zien. De aanpak ervan stelt ons echter in het algemeen teleur. 

• In het sociale domein zien voornemens op papier er behoorlijk uit, maar pas bij de concretisering 

zullen we zien of we het beleid steunen. 

• Een paar concrete ideeën stonden ook in ons programma, zoals zwemvaardigheid voor kinderen 

uit achterstandsgezinnen, bewoners meer invloed geven op het groen in hun eigen omgeving en 

het stimuleren van de vergroening van versteende tuinen. Dat doet ons dus deugd. 

 

Maar in het algemeen zien we dat vooral de lijn van het vorige college wordt gevolgd en een aantal 

voornemens dat er staat, stond er in vorig akkoord ook. Wat dat betreft is het, zoals gezegd: oude 

wijn in nieuwe zakken. 



 

We zullen daarom als oppositiepartij weer hard nodig zijn voor zaken zoals (niet uitputttend): 

• Een stevige ambitie en krachtige aanpak van het duurzaamheidsvraagstuk 

• De aandacht voor natuur en biodiversiteit voor het gemeentelijk groen 

• Aandacht voor diversiteit en het ontspannen omgaan met alle mensen, met welke achtergrond 

dan ook. 

• Aandacht voor de noden van mensen met een functiebeperking  

• Aandacht voor de wereld om ons heen, via bijvoorbeeld een fair en duurzaam inkoopbeleid 

• Echte stimulans voor het fietsgebruik 

 

We vinden dat het akkoord zo weinig bevat van wat GroenLinks belangrijk vindt, dat we het op dit 

moment voor kennisgeving aannemen, meer niet. 

De komende periode zullen we natuurlijk wel de goede punten steunen, want goede ideeën horen 

raadsbrede steun te krijgen. De mindere punten zullen onze opbouwende kritiek krijgen en 

ontbrekende items gaan we zelf aan de orde stellen. 

 

We weten nu in ieder geval wel wat ons te doen staat: we zullen onze positief kritische rol in de 

oppositie spelen en alternatieven inbrengen, te beginnen bij de eerstvolgende voorjaarsnota. 


